
PROTOKÓŁ NR 1613/2007 

z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się  18 października 2007r ., w Nowym Ratuszu pr zy ul. Wały 
Jagiellońskie 1, w sali nr  003 

Posiedzenie komisja rozpoczęła o godz. 13:00 w Nowym Ratuszu. 

Obecność: 
Posiedzenie  komisja  odbyła  w  6osobowym  składzie,  wg  załączonej  listy 

obecności  –  załącznik  nr  1,  czyli  było  quorum  do  podejmowania  prawomocnych 
decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi  załącznik nr  2 
do protokołu. 

Jacek  W.  Teodorczyk  –  pr zewodniczący  komisji  powitał  wszystkich 
obecnych, następnie zaproponował następujący porządek obrad: 

1.  Informacja  na  temat  etapu  likwidacji  Izby Wytr zeźwień  oraz wyłaniania 
nowego podmiotu pr zejmującego jej funkcje 

2.  Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr   V/34/06  Rady 
Miasta  Gdańska  z  dnia  21  grudnia  2006  roku  w  sprawie  określenia 
wysokości sumy, do której Prezydent Miasta Gdańska może samodzielnie 
zaciągać zobowiązania – druk nr  400 

3.  Opiniowanie projektu uchwały w sprawie pr zyjęcia programów promocji 
zdrowia  i pr zeciwdziałania wybranym chorobom społecznym na 2008 r ok 
– druk nr  396 

4.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyjęcia  gminnego  Programu 
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  r ok  2008  – 
druk nr  397 

5.  Opiniowanie  projektu  uchwały w  sprawie  pr zyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 20082012 – druk nr  398 

6.  Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta 
Gdańska  w  sprawie  pr zyjęcia  „Programu  Promocji  Zdrowia  i 
Przeciwdziałania  Wybranym  Chorobom  Społecznym  w  Gdańsku  na  lata 
20072010” wraz  ze  śr odkami  finansowymi  pr zeznaczonymi  na  realizację 
poszczególnych programów szczegółowych na 2007 r ok – druk nr  409



7.  Stan zabezpieczeń usług medycznych na terenie miasta Gdańska 

8.  Inwestycje i remonty w pr zychodniach służby zdrowia – określenie potr zeb 
i ocena realizacji 

9.  Omówienie planu działań miasta Gdańska w zakresie ochrony zdrowia w 
latach 20062010 

10. Informacja o  realizacji  reformy  lecznictwa zamkniętego pr zeprowadzonej 
pr zez  Sejmik  Województwa  Pomorskiego  i  jej  wpływ  na  usługi 
podstawowej opieki zdrowotnej 

11. Informacja o realizacji pr ogramu pomocy dziecku i r odzinie 

12. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie 5 głosami za. 

PUNKT 1 
Informacja na temat etapu likwidacji Izby Wytr zeźwień oraz wyłaniania nowego 
podmiotu pr zejmującego jej funkcje 
. 
Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
Izba Wytrzeźwień będzie funkcjonowała do 31 grudnia. Decyzje o likwidacji zapadły 
na  sierpniowej  sesji  Rady Miasta. W  tej  chwili  został  ogłoszony  konkurs  na  nowy 
podmiot, który będzie prowadził pogotowie socjalne dla osób nietrzeźwych. Konkurs 
jest w trakcie i tak się przedstawia sprawa na dzień dzisiejszy. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – pr zewodniczący Komisji 
Chciałbym przypomnieć, że ta Uchwała RMG została przegłosowana jednogłośnie ale 
dostaliśmy  wtedy  zapewnienie,  że  wszyscy  pracownicy  likwidowanej  Izby 
Wytrzeźwień znajdą zatrudnienie. My jako Komisja mamy propozycję, żeby podmiot 
przejmujący  zadania  likwidowanej  Izby  miał  postawiony  warunek,  żeby  zatrudnił 
zespół pracowników z Izby Wytrzeźwień. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
W  wymaganiach  kadrowych  jest  wyraźnie  napisane,  że  w  momencie  kiedy  nowy 
podmiot  będzie  przejmował  zadanie  to  musi  dysponować  zasobami  kadrowymi 
zgodnie  z  regulacją,  która  jest  zawarta  w  Rozporządzeniu  Ministra  Zdrowia.  Te 
sprawy są jasno sprecyzowane. Dodatkowe wymagania są takie, żeby był zatrudniony 
pracownik socjalny oraz część załogi likwidowanej Izby Wytrzeźwień. Ale to nie jest 
likwidacja  całego  zakładu  i  nie  może  wchodzić  w  rachubę  zatrudnienie  wszystkich



pracowników. Na pewno każdy podmiot, który wygra zatrudni tę część załogi. Ale nie 
jest możliwe  narzucać  nowemu  podmiotowi  zatrudnienie  konkretnych  osób.  Jak  już 
będzie  wiadomo  kto  przejmie  zadania  Izby  doprowadzimy  do  spotkań  z 
pracownikami, żeby można było negocjować zasady przyjmowania do pracy. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji 
Uważam, że zatrudnianie przez nowy podmiot pracowników nie może być na zasadzie 
dowolności, musimy wskazać liczbę etatów, stan załogi itp. Pozwoliłem sobie zaprosić 
przedstawicieli likwidowanej Izby i proszę o ustosunkowanie się teraz do tej kwestii i 
przedstawienie swojego stanowiska. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Pierwszą kwestią,  którą moglibyśmy poruszyć  jest Gminny Program Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych.  Chciałbym  przypomnieć  oświadczenie  Wydziału  Spraw 
Społecznych: „znając działalność Izby Wytrzeźwień jako niewystarczającą w systemie 
pomocy  i  wsparcia  osób  nadużywających  alkoholu  na  początku  roku  2007,  WSS 
przeprowadził  wstępną  analizę  możliwości  przejęcia  Izby  Wytrzeźwień  przez 
organizację pożytku publicznego”. My nie znamy zarzutów WSS wobec działalności 
Izby,  uważamy,  że  argumenty,  które  stały  się  powodem  likwidacji  Izby  powinny 
znaleźć  się w  statucie nowo wyłonionego podmiotu. Na dzień dzisiejszy  żadnemu z 
pracowników nie została udzielona informacja jak wyglądają zasady konkursu. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Konkurs jest ogłoszony i w gazecie, i w Internecie i każdy może sobie go przeczytać i 
zobaczyć jakie są warunki konkursu. A czy były zastrzeżenia co do Izby to nie ma nic 
do  rzeczy.  Polityka  miasta  idzie  w  tym  kierunku,  żeby  część  zadań  oddawać 
organizacjom pozarządowym, które są dobrze wyspecjalizowane. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Jest tutaj kwestia budżetu obecnej Izby a potem budżetu nowo powstałego organu. Na 
podstawie  pewnych  wyliczeń,  których  my  nie  znamy  został  utworzony  budżet  o 
połowę  mniejszy.  W  mediach  pojawiły  się  informacje  udzielane  przez  Prezydenta 
Miasta  Gdańska,  że  na  skutek  pewnych  przypadków  klinicznych,  pacjenci  będą 
przewożeni  do oddziałów  ratunkowych. My dotąd nie wiemy  jakie mają być  zasady 
kierowania pacjentów do oddziałów ratunkowych a jaki pacjenci do nowej placówki. 
Do tej pory Policja lub Straż Miejska decydowała o przekierowaniu osoby nietrzeźwej 
albo  do  Izby  albo  na  pogotowie.  W  związku  z  tym  mamy  pytanie,  jakie  będą 
kompetencje  w  sensie  ambulatoryjnym?  Jakie  będą  zasady  przyjmowania  do  nowej 
placówki? 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych 
Prezydent  powołał  specjalny  zespół,  który  juz  skończył  swoje  obrady.  Pan  radny 
Gierszewski    był  członkiem  tego  zespołu.  I  zostało  ustalone  jednoznacznie  przy 
współudziale  Policji,  Straży  Miejskiej,  pana  Dyrektora  Karpińskiego  i  jego



przedstawiciela,  kto  będzie  przyjmowany.  Zostały  stworzone  zasady,  które  od  1 
stycznia  będą  obowiązywały  i  będą  przekazywane  wszystkim  służbom  miejskim  i 
medycznym  w  Gdańsku,  łącznie  z  nowym  podmiotem.  Jeśli  chodzi  o  zatrudnienie 
pracowników  Izby  to  nie  znam  takiego  zobowiązania,  w  którym  Pani  Prezydent 
obiecywała zatrudnienie wszystkich pracowników. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Chcemy zaznaczyć, że jesteśmy za likwidacją Izby, natomiast nam zależy na tym, aby 
nowo  powstały  organ  miał  kompetencje  w  takim  charakterze,  który  nie  zakłóci 
funkcjonowania pogotowia i oddziałów ratunkowych. 

Pan Franciszek Zygmunt – lekar z Izby Wytrzeźwień 
Zależy  nam,  żeby  ta  nowa  jednostka,  oprócz  nowych  zadań miała w  dalszym ciągu 
kompetencje Izby Wytrzeźwień. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
Wkrótce  będzie  zarządzenie  Pana  Prezydenta  Miasta  Gdańska,  gdzie  zasady 
przyjmowania będą jasno sprecyzowane. Sprawcy przestępstw powinni np. trafiać do 
Izby  Policyjnej,  dla  dzieci  również  będzie  wyznaczone  osobne  miejsce.  Te  sprawy 
zostały jednoznacznie ustalone między Służbami Miejskimi, Dyrektorem Karpińskim, 
tak, żeby były ogólnie znane. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Chciałbym  tu  jeszcze  usłyszeć  zapewnienie,  czy  powołanie  nowego  podmiotu  nie 
będzie zakłócało pracy pogotowia i oddziałów ratunkowych? 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
Oczywiście, że nie będzie zakłócało. 

Pani  Magdalena  Skiba  –  Kierownik  Refer atu  ds.  Współpr acy  z  organizacjami 
pozar ządowymi 
Szczegółowe warunki konkursu można przeczytać w Internecie i te warunki pokazują 
jaka będzie struktura pogotowia. Tam jest 30 miejsc o charakterze Izby Wytrzeźwień 
zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Zdrowia. Nie ma więc zagrożenia, że pogotowie 
socjalne nie będzie pełniło funkcji Izby. To jest jedna z czterech funkcji, która zostanie 
przez pogotowie przejęte. 

Pan Marcin Pacholski – pracownik Izby Wytrzeźwień 
Chciałbym się zapytać co do ilości zatrudnienia w przyszłej placówce. W poprzednich 
latach  mieliśmy  redukcję  kadry  ale  niestety  kończyło  się  to  wypadkami  w  pracy, 
zagrożeniem życia pacjentów. Czyli zmniejszenie załogi powoduje realne zagrożenie. 
Dlaczego  nie  powiadomiono  nas  już w  czerwcu  o  planowanej  likwidacji,  skoro  już 
wtedy było wiadomo?



Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Mamy również żal, że Pani Dyrektor nie powiadomiła nas np. o targach pracy pomimo 
wcześniejszych zapewnień, że pomoże pracownikom likwidowanej Izby w znalezieniu 
pracy. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
Proszę  nie  wprowadzać  innych w  błąd,  prosiłam  o  listę  pracowników,  którzy  chcą, 
żebym im pomogła i do dzisiaj takiej listy nie dostałam. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Cieszy  mnie,  że  uzyskaliśmy  tu  dzisiaj  pewne  zapewnienia.  Liczymy  na  to,  że  ten 
nowy  organ  spełni  te  wszystkie  zadania,  które  dotąd  spełniała  Izba.  Chcielibyśmy 
także, żeby polepszył się obieg informacji. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji 
Poproszę  również  pana  Piotra  Gierszewskiego,  Przewodniczącego Gminnej  Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o wypowiedzenie się na ten temat. 

Pan  Piotr   Gierszewski  –  Pr zewodniczący  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 
Chciałbym  podkreślić,  że  nie  jest  to  sensu  stricte  likwidacja,  tylko  przekształcenie, 
reorganizacja.   Pomysł Pana Prezydenta uważam za godny rozpatrzenia i jestem cały 
czas za  nową formą organizacyjną tej placówki. Jest to nowa formuła i jestem pełen 
nadziei,  że  się  to  uda.  Dodatkowo  przemawiają  za  tym  także  względy  finansowe, 
będzie mniej kosztowne dla miasta. Do tej pory jako Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych nie mieliśmy żadnego wpływu na zmianę organizacji Izby 
Wytrzeźwień,  teraz  od  stycznia  1/3  kwoty  na  utrzymanie  będzie  bezpośrednio  z 
Komisji będę miał wgląd na  finanse nowej  jednostki. Plusem jest  również  to, że  jest 
opracowana  procedura  i  zostało  jasno  sprecyzowane  gdzie  kierować  osobę 
potrzebującą  pomocy.  Minusem  natomiast  jest  to,  że  nie  ma  przepływu  informacji 
jeśli chodzi o pracowników i Urząd. Proponowałbym również wprowadzenie zapisu, 
że dla wszystkich pracowników byłej  Izby Wytrzeźwień  znajdzie  się  zatrudnienie w 
nowej placówce. 

Pani Katar zyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Chciałam  się  odnieść  to  tych wszystkich wątpliwości.  Zamiar  likwidacji  Izby  został 
uchwalony  przez  Radę  Miasta  z  zamiarem  przekazania  tego  zadania  podmiotowi 
niepublicznemu i w tej chwili strawa jest w toku. Jednym z warunków tego konkursu 
jest  zadeklarowanie  zatrudnienia  pewnej  części  pracowników.  Rozumiem  niepokój 
pracowników o prace ale my nie jesteśmy stroną i rozmowy w tej sprawie będą mogły 
zostać  przeprowadzone  po  rozstrzygnięciu  konkursu.  Musimy  się  teraz  uzbroić  w



cierpliwość. Oczywiście podtrzymujemy możliwość pomocy  jeżeli    konkretne osoby 
powiedzą,  że w  tej  nowej  formule  prawnej  nie  chce  pracować  i  chcą  szukać  innych 
możliwości. Musimy tylko wiedzieć kto jest taką pomocą zainteresowany. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor  Wydziału Spraw Społecznych UM 
Pan  Prezydent  Adamowicz  powołał  już  likwidatora  i  to  on  pełni  w  tej  chwili 
obowiązki szefa. Jesteśmy w stałym kontakcie z likwidatorem i jeśli jest taka potrzeba 
poproszę panią likwidator o zorganizowanie spotkania z pracownikami Izby. 

Pan Wojciech ŁukaszewiczMoskal – lekar z Izby Wytr zeźwień, lekar z Pogotowia 
Ratunkowego 
Cieszy  nas,  że  pojawiły  się  takie  deklaracje  i  chęci  do  współpracy.  My  ze  swojej 
strony  obiecujemy  sporządzić  taką  listę  pracowników.  Liczymy,  że  proces 
konkursowy  będzie  przeprowadzony  w  ten  sposób,  że    nie  będzie  zakłócone 
funkcjonowanie oddziałów i pogotowia. 

Po  dyskusji  postanowiono  zaprosić  na  kolejne  posiedzenie  komisji  likwidatora  Izby 
Wytrzeźwień. 
Następnie  Przewodniczący  Komisji  podziękował  wszystkim  za  przedstawienie 
swojego stanowiska i zamknął dyskusję. 

PUNKT 2 
Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr   V/34/06  Rady  Miasta 
Gdańska z dnia 21 grudnia 2006 r oku w sprawie określenia wysokości sumy, do 
której  Prezydent  Miasta  Gdańska  może  samodzielnie  zaciągać  zobowiązania  – 
druk nr  400 

Pani Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego UM 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji  i wyjaśnień  złożonych przez Panią Marię 
Wonerską  –  Zastępcę  Dyrektora  Wydziału  Finansowego    jednogłośnie  4 
głosami za   pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1613/61/52/07 

PUNKT 3 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyjęcia  programów  promocji 
zdrowia i pr zeciwdziałania wybranym chorobom społecznym na 2008 rok – druk 
nr  396



Pani Teresa Plichta –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Plichtę –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych  jednogłośnie 4 głosami za  
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1613/62/53/07 

PUNKT 4 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyjęcia  gminnego  Programu 
Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na  rok 2008 –  druk  nr  
397 

Pani Teresa Plichta –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Plichtę –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych  jednogłośnie 5 głosami za  
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1613/63/54/07 

PUNKT 5 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  pr zyjęcia  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 20082012 – druk nr  398 

Pani Teresa Plichta –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Plichtę –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych  jednogłośnie 5 głosami za  
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1613/64/55/07



PUNKT 6 
Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w 
sprawie  pr zyjęcia  „Programu Promocji  Zdrowia  i  Pr zeciwdziałania Wybranym 
Chorobom  Społecznym  w  Gdańsku  na  lata  20072010”  wraz  ze  śr odkami 
finansowymi  pr zeznaczonymi  na  realizację  poszczególnych  programów 
szczegółowych na 2007 rok – druk nr  409 

Pani Teresa Plichta –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Plichtę –  Dyrektor Wydziału Spraw Społecznych  jednogłośnie 5 głosami za  
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały 
OPINIA  Nr 1613/65/56/07 

Przewodniczący Komisji Jacek W. Teodorczyk zaproponował w związku z pismem 
Pani Wiceprezydent Hall wytypowanie spośród członków komisji przedstawicieli do 
Komisji Konkursowej, przyznającej dotacje z budżetu Miasta Gdańska na rok 
2008. 
Zaproponowano  kandydatury  radnego  Lecha  Kaźmierczyka  oraz  radnego 
Marcina Skwierawskiego. 
Za powyższymi kandydaturami głosowano jednogłośnie. 

Następnie  typowano  przedstawiciela  do  Komisji  Konkursowej,  mającej  na  celu 
wyłonienie  kandydata  na  stanowisko  Kierownika  Ośrodka  Terapii  Dzieci  i 
Młodzieży z Rodzin Alkoholowych Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Gdańsku. 
Zaproponowano kandydaturę radnej Marii Krzaklewskiej. 
Komisja  Spraw  Społecznych  i  Ochrony  Zdrowia  jednogłośnie  poparła  w/w 
kandydaturę. 

PUNKT 7 
Stan zabezpieczeń usług medycznych na terenie miasta Gdańska 

Członkom Komisji zostały rozdane materiały z opracowaniem omawianego tematu. 

Pani  Janina  Mańko  –  Kierownik  Referatu  Profilaktyki  i  Promocji  Zdrowia  w 
Wydziale Spr aw Społecznych UM



W przekazanym materiale są informacje w jaki sposób Prezydent Miasta zabezpiecza 
dostępność  do  usług  zdrowotnych  na  terenie  Miasta  Gdańska.  Zarówno  z  zakresu 
podstawowej  opieki  zdrowotnej,  jak  i  specjalistycznej wykonują  działania  podmioty 
niepubliczne i taką sieć mamy do dyspozycji w naszym mieście. Jeśli chodzi o zakres 
opieki podstawowej  to  jest 47 podmiotów, specjalistycznych 85. Mieszkańcy starych 
dzielnic mają dostępność bardzo  łatwą, natomiast  obrzeżne dzielnice mają brak  tego 
typu  usług.  Chcemy,  aby  również  te  dzielnice  zostały w  przyszłości  zaopatrzone w 
możliwość dostępności do usług zdrowotnych. 

PUNKT 8 
Inwestycje  i  remonty  w  pr zychodniach  służby  zdrowia  –  określenie  potr zeb  i 
ocena realizacji 

Ze  względu  na  brak  osoby  referującej,  zdjęto  punkt  z  porządku  posiedzenia  i 
przeniesiono na kolejne. 

PUNKT 9 
Omówienie planu działań miasta Gdańska w zakresie ochrony zdrowia w latach 
20062010 

Członkom Komisji zostały rozdane materiały z opracowaniem omawianego tematu. 

Pani  Janina  Mańko  –  Kierownik  Referatu  Profilaktyki  i  Promocji  Zdrowia  w 
Wydziale Spr aw Społecznych UM 
W  otrzymanych  materiałach  macie  państwo  szczegółowe  informacje.  Należałoby 
jeszcze  zwrócić  uwagę  na  to,  że  są  zawarte  informację  demograficzne,  wskaźniki 
zdrowotne i plan działań zdrowotnych, który mówi wyraźnie o tym jak się ukierunkuje 
miasto.  Czyli  zmniejszenie  umieralności  okołoporodowej,  którą  zawarliśmy  w  tych 
kilku  punktach,  poprawa  zdrowia  dzieci  i  młodzieży,  zmniejszenie  umieralności  z 
powodu chorób układu krążenia, poprawa jakości życia ludzi starszych i zmniejszenie 
umieralności  z powodów nowotworów. Nastawiamy  się  głównie na  edukację w  tym 
zakresie.  Patrząc  na  wykresy  można  zauważyć,  że  utrzymuje  się  tendencja 
przedłużenia życia mężczyzn. 

PUNKT 10 
Informacja o  realizacji  reformy  lecznictwa zamkniętego pr zeprowadzonej pr zez 
Sejmik  Województwa  Pomorskiego  i  jej  wpływ  na  usługi  podstawowej  opieki 
zdrowotnej 

Ze względu na brak osoby referującej, zdjęto punkt z porządku posiedzenia.



PUNKT 11 
Informacja o realizacji pr ogramu pomocy dziecku i r odzinie 

Pani Danuta PodogrodzkaLost – Zca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej ds. Specjalistycznej Pomocy Rodzinie 
Przedstawię  ogólne  informacje  dotyczące  programu  pomocy  rodzinie,  który    został 
uchwalony uchwałą Rady Miasta w maju zeszłego roku. Partnerami biorącymi udział 
w  jego  realizacji  oprócz  Wojewódzkiego  Urzędu  Pomorskiego,  Urzędu 
Marszałkowskiego,  wydziału  Urzędu  Miasta  są  inne  organizacje  współpracujące  z 
Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej. W programie zadania opieki nad dzieckiem 
i  rodziną  podzielono  na  dwie  sfery,  na  sferę  realizowaną  i  monitorowaną.  Program 
zakłada  zmodernizowanie  systemu  pomocy  dziecku  i  rodzinie.    Grupami  wsparcia 
objęto 22 rodziny adopcyjne  i zastępcze. Przeprowadzono diagnozę zapotrzebowania 
na  tę  formę  współpracy.  Przeprowadzono  szkolenia,  wydział  pomocy  dziecku  i 
rodzinie  przeprowadził  ankietę,  która  była  kierowana  do  opiekunów  zastępczych, 
przeprowadził  badania.  I  tak,  poradnictwem  psychologicznym,  pedagogicznym  z 
elementami  prawa  rodzinnego  objęto  826  rodzin,  natomiast    samą  terapią  objęto  14 
rodzin.  W  zakresie  istnienia  różnorodnych  form  opieki  zastępczej,  które  mają 
zapewnić kompleksową pomoc w realizowaniu zadań w oparciu o środowisko dziecka 
i  jego  rodziny  i  przyjaciół,  przeprowadzono  kampanię  medialną,  w  wyniku  której 
pozyskano  rodziny  zastępcze.  Zorganizowano  również  Dzień  Otwarty,  udzielano 
wywiadów  w  telewizji  i  radiu.  Co  roku  odbywają  się  festyny  rodzicielstwa 
zastępczego w maju.  Przeszkolono  217  rodzin  –  kandydatów  na  rodziny  adopcyjne 
zastępcze.  Zorganizowano  spotkania  z  tymi  rodzinami,  wszyscy  kandydaci  rodzin 
zastępczych  szkoleni  są  w  naszych    ośrodkach  adopcyjno  –  opiekuńczych  dwoma 
programami, zatwierdzonymi przez Ministerstwo. W roku ubiegłym  podpisano jedna 
umowę na  rodzinę  zastępczą  specjalistyczną,  drugą  umowę na  rodzinę wielodzietną. 
W  roku  2006  funkcjonowało  na  terenie  miasta  Gdańska  11  rodzin  zastępczych 
zawodowych,  401  rodzin  zastępczych  spokrewnionych  i  57  rodzin 
niespokrewnionych. 

Nie było żadnych pytań. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 12 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Przewodniczący Komisji  zapoznał  członków Komisji  z  korespondencją  i  na  tym 
posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Jacek W. Teodorczyk 
Protokołowała: 
Monika Konwerska


